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Kære Borgmester 

Nedenstående ønskes besvaret jf reglerne for skriftlig besvarelse. 

Spørgsmål til borgmesteren:  

  

1) Kan borgmesteren oplyse andelen af indvandrere og efterkommere fra ikkevestlige lande i byens 
fire såkaldte ghetto-områder? 
 

2) Kan borgmesteren oplyse antallet af danske statsborgere i samme fire områder? 
 

3) Mener borgmesteren, at det er lovligt at forskelsbehandle danske statsborgere ud fra deres 
oprindelse? 
 

4) Kan borgmesteren afvise, at der kan være et juridisk problem i den politiske aftale om udsatte 
boligområder i Aarhus Kommune af 19. juni 2018, hvori der på side 9-10 står: 
 
” Endelig ønsker forligspartierne at opdatere administrationsgrundlaget for byrådets beslutning fra 
1996 om, at ”I den kommunale boligmasse skal tilstræbes en beboerandel på 25 % af flygtninge og 
indvandrere”. Byrådsbeslutningen praktiseres i dag ved, at ikke-danske statsborgere ikke kan 
anvises en bolig i områder med høj andel af beboere med ikke-dansk baggrund. Det betyder 
samtidig, at personer med ikke-vestlig baggrund godt kan anvises en bolig i disse områder, hvis de 
har opnået dansk statsborgerskab. Derved kan de påvirke andelen af ikke-vestlige i området.  
 
Med folketingspartiernes nye definition af ghettoer m.v. forstærkes betydningen af andel af ikke-
vestlige i forhold til om et område karakteriseres som en ’ghetto’. Forligspartierne er derfor enige 
om at opdatere administrationsgrundlaget i forhold til beslutningen fra 1996, så den praktiseres 
ved, at ikke-vestlige borgere ikke anvises til områder med høj andel af ikke-vestlige beboere. 
Samtidig justeres retningslinjen til max 50 % svarende til den nationale tærskel for, hvornår et 
område kan karakteriseres som en ’ghetto’.” 
 



 

Med venlig hilsen 

Keld Hvalsø. 

 


